
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 7. december 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 304 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 304:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor der i Danmark findes 3 forskellige ventelister 

til nyretransplantation, herunder om ministeren finder det forsvarligt, at der er flere 

års forskel på ventelisten på Odense Universitetshospital (OU) sammenlignet Rigs-

hospitalet (RH)? Derudover bedes ministeren redegøre for, om regeringen mener, at 

de 3 forskellige ventelister ligger i forlængelse af princippet om adgang til fri og lige 

adgang til behandling i hele landet, samt hvad regeringen agter at gøre for at komme 

den store ulighed i ventetiden til livs?” 

 

Svar: 

Ministeriet har til brug for min besvarelse anmodet om bidrag fra Sundhedsstyrelsen. 

Jeg vil på den baggrund besvare spørgsmålet snarest efter, at bidraget er modtaget 

og forventer at kunne gøre dette ultimo januar 2018.  

 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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